
EU upozorava Srbiju: Hitno smanjite sumpor u gorivu

Evropska energetska zajednica hvali napredak Srbije, ali i vodi postupak protiv naše zemlje
zbog fosilnih zagađenja. U poslednjem izveštaju EnC ističe se i da ovim tempom nećemo
imati dovoljno obnovljivih izvora energije do 2020. godine
U svom poslednjem izveštaju o Srbiji Sekretarijat evropske Energetske zajednice (EnC)
pohvalio je našu zemlju kao jednu od „najkonstantnijih i najpouzdanijih ugovornih članica“ u
pogledu reforme energetskog sektora.
– Srbija je najnaprednija i najrazvijenija u pogledu otvaranja tržišta struje i gasa – poručio je
nedavno i direktor Sekretarijata Energetske zajednice (EnC) Janez Kopač, predstavljajući
izveštaj EnC o napretku Srbije u oblasti energetike 2014-2015.
– Energetskim zakonom Srbija je u potpunosti prenela takozvani treći energetski paket, tako
da je sada srpsko zakonodavstvo potpuno u skladu sa evropskim pravnim poretkom.
 Primena još nedostaje, ali može se to i razumeti, pošto je zakon usvojen tek u decembru
prošle godine i svi podzakonski akti još nisu doneti – rekao je Kopač, ističući da je naša
zemlja u najvećoj meri poštovala obaveze iz ugovora o osnivanja Energetske zajednice
jugoistočne Evrope. Ipak, pored pohvala, usledile su i packe.
Evropski regulatori poručuju da, u pogledu obnovljivih izvora energije, sadašnjim tempom
nećemo dostići ciljeve zacrtane za 2020. godinu.
– Od usvajanja direktive o obnovljivoj energiji 2012. novi kapaciteti obnovljive energije koji
su stavljeni u upotrebu dostigli su samo 23 megavata – kažu u EnC, odakle poručuju i da
naša zemlja još uvek ima nedozvoljene količine sumpora u gorivu i mazutu.
– Sekretarijat trenutno priprema obrazloženo mišljenje protiv Srbije u ovom slučaju –
poručuju evropski energetičari. Ovo je i Kopač potvrdio u prošlonedeljnom izlaganju u
Skupštini Srbije.
– Srbija još nije uredila taj problem, koji proizlazi iz nepotpunog adaptiranja proizvodnih
kapaciteta u „Rafineriji Pančevo“ – rekao je Kopač.
Kopač je istakao da je u oblasti elektroenergetike Srbija skoro u potpunosti ispoštovala sve
obaveze, ali je i dalje otvoreno pitanje razdvajanja distribucije od proizvodnje i snabdevanja
strujom. Pohvaljeno je i zakonsko razdvajanje „Srbijagasa“ i „Jugorosgasa“, ali ono nije i
funkcionalno:
– Obe kompanije nisu usvojile niti su primenile programe usklađivanja kako je zahtevano
zakonom i gasnom direktivom.
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